



International
Trade
Centre



itfc

International
Islamic Trade
Finance Corporation



EXPO
2020
DUBAI
UAE

Investing in Women Entrepreneurs: The Added Value

Monday, 7 March 2022, 12:00 – 13:00 | UN Hub and online



The session will explore solutions
to reduce and eliminate the financing gap experienced by
women in the Middle East and Africa regions



PAMELA COKE-HAMILTON
Executive Director
International Trade
Centre (ITC)
(virtual)

ENGLISH

Pamela Coke-Hamilton joined ITC from the United Nations Conference on Trade and Development (UNCTAD), where she was Director of the Division on International Trade and Commodities.

Ms. Coke-Hamilton has a breadth of experience and expertise in trade-related capacity-building and sustainable development. She served with the Jamaican Government, the Caribbean Forum in trade negotiations, and multilateral institutions, including the Organization of American States and InterAmerican Development Bank. She previously served as Executive Director of the Caribbean Export Development Agency, strengthening the private sector and micro, small and medium enterprises through investment promotion.

Ms. Coke-Hamilton has worked extensively with the private sector across African, Caribbean and Pacific countries and academia to build trade-related institutional strength within member States. She also established the Women Empowered through Export (WeXport) platform to address the disadvantages that women-owned firms experience in accessing markets.

FRENCH

Pamela Coke-Hamilton a rejoint l'ITC après avoir travaillé pour la Conférence des Nations unies sur le commerce et le développement (CNUCED) au poste de directrice de la Division du commerce international et des produits de base.

Mme Coke-Hamilton possède une vaste expérience et une expertise dans le domaine du renforcement des capacités liées au commerce et du développement durable. Elle a travaillé pour le gouvernement jamaïcain, le Forum des Caraïbes dans le cadre de négociations commerciales, et des institutions multilatérales, notamment l'Organisation des États américains et la Banque interaméricaine de développement. Elle a précédemment occupé le poste de directrice exécutive de l'Agence caribéenne pour le développement des exportations, renforçant le secteur privé et les micro, petites et moyennes entreprises par la promotion des investissements.

Mme Coke-Hamilton a beaucoup travaillé avec le secteur privé dans les pays d'Afrique, des Caraïbes et du Pacifique, ainsi qu'avec le monde universitaire, pour renforcer les institutions liées au commerce dans les États membres. Elle a également mis en place la plateforme Women Empowered through Export (WeXport) afin de remédier aux obstacles que rencontrent les entreprises appartenant à des femmes pour accéder aux marchés.

ENGLISH

Eng. Hani Salem Sonbol is the CEO of the International Islamic Trade Finance Corporation (ITFC).

His career in Development Banking started three decades ago where he served in many technical and leading positions across the Islamic Development Bank (IsDB) Group.

Eng. Hani accumulated diverse knowledge and experience during his career in positions as technical advisor to the President IsDB, Director of the IsDB Group President's Office, Director of IsDB Group Regional Office Morocco, Director Trade Finance and Promotion Department, and Deputy CEO ITFC, and Acting Chief Executive Officer at Islamic Corporation for the Insurance of Investment and Export Credit (ICIEC).

Eng. Hani is a Saudi National, obtained an Associate of Arts Degree from Marymount California University, USA; Bachelor's Degree in Civil Engineering from Bluefield State University, West Virginia; and master's degree in Engineering Management with honors from George Washington University, USA.

FRENCH

Eng. Hani Salem Sonbol est le PDG de la Société islamique internationale de financement du commerce (ITFC).

Sa carrière au sein de la banque de développement a débuté il y a trois décennies, il a occupé de nombreux postes techniques et de direction au sein du Groupe de la Banque islamique de développement (BIsD).

Eng. Hani a accumulé diverses connaissances et expériences au cours de sa carrière en occupant les postes de conseiller technique du président de la BIsD, de directeur du bureau du président du groupe de la BIsD, de directeur du bureau régional du groupe de la BIsD au Maroc, de directeur du département du financement et de la promotion du commerce, et de directeur général adjoint de la SIFC, et Directeur général par intérim de la Société islamique d'assurance des investissements et des crédits à l'exportation (SIACE).

Eng. Hani est de nationalité saoudienne, il a obtenu un diplôme d'associé en arts de l'Université Marymount California, aux États-Unis, une licence en génie civil de l'Université d'État de Bluefield, en Virginie occidentale, et une maîtrise en gestion de l'ingénierie avec mention de l'Université George Washington, aux États-Unis.



ENG. HANI SALEM SONBOL
Chief Executive
Officer
International
Islamic Trade
Finance
Corporation (ITFC)



IVA HAMEL

World Bank Resident Representative to the UAE
Gender Lead for the MENA
Senior Private Sector Specialist

ENGLISH

Mrs. Iva Hamel is the World Bank's Resident Representative in UAE and leads the World Bank's country engagement strategy in UAE. Prior to this post, she was a Senior Private Sector Specialist, leading business environment reform programs in the Middle East, Eastern Europe, and South Asia. She was also the global lead for the Women's Economic Empowerment Advisory Program.

Prior to joining the World Bank, she worked as a management consultant in Cambridge, MA, USA. She holds an MA in International Finance and Economics from Johns Hopkins University, and a BA in Economics from Colby College, USA.

FRENCH

Mme Iva Hamel est la représentante résidente de la Banque mondiale aux Émirats arabes unis et dirige la stratégie d'engagement de la Banque mondiale dans ce pays. Avant d'occuper ce poste, elle était spécialiste principale du secteur privé et dirigeait des programmes de réforme de l'environnement des affaires au Moyen-Orient, en Europe de l'Est et en Asie du Sud. Elle était également responsable mondiale du programme consultatif sur l'autonomisation économique des femmes.

Avant de rejoindre la Banque mondiale, elle a travaillé comme consultante en gestion à Cambridge, MA, aux États-Unis. Elle est titulaire d'une maîtrise en finances et économie internationales de l'université Johns Hopkins et d'une licence en économie du Colby College, aux États-Unis.



DOUJA BEN MAHMOUD GHARBI
Chief Executive Officer
Red Start (Angel investor)
Tunisia

ENGLISH

Douja Ben Mahmoud Gharbi, more than 20 years of entrepreneurial experience. She has a long professional career as an entrepreneur and manager. Serial entrepreneur, she has created and managed several companies in various sectors: industry, services, and commerce.

She has also been an expert on entrepreneurship, Counsellor, and mentor for more than 15 years, trained and certified by UNIDO and ITPO Bahrain. She is also a specialist of private sector and she works with several international organizations as UNIDO, EU, GIZ, etc. facilitating the dialogue between private and public sector with these organizations regarding entrepreneurship, access to finance and access to Market for MSMEs. She is lately co-founder and CEO of the accelerator REDSTART Tunisia; the accelerator is the first Tunisian company who joined in 2021 the community Business Call to Actions -BCtA of the United Nations.

Passionate and committed to economic development and entrepreneurship, Douja is very active on a voluntary basis within DAMYA-Tunisian Women Business Angels Network- that she cofounded and that she chairs, the CEDE Association -Centre d'Entrepreneuriat et de Développement Endogène- that she chairs and the international association FPAM- Finance Participative in Africa and the Mediterranean – where she is Vice-President. Douja is also founding member of CONECT- Confédération des Entreprises Citoyennes de Tunisie- in charge of CSR -Corporate Social Responsibility-, entrepreneurship and employment projects.

FRENCH

Douja Ben Mahmoud Gharbi a plus de 20 ans d'expérience entrepreneuriale. Elle a créé et dirigé plusieurs entreprises dans des secteurs variés : industrie, services, commerce. Elle est également experte en entrepreneuriat, conseillère et mentor depuis plus de 15 ans, formée et certifiée par l'ONUDI et l'ITPO Bahreïn.

Elle est également spécialiste du secteur privé et travaille avec plusieurs organisations internationales telles que l'ONUDI, l'UE, la GIZ, etc. Elle facilite le dialogue entre le secteur privé et le secteur public avec ces organisations concernant l'entrepreneuriat, l'accès au financement et l'accès au marché pour les MPME. Elle est depuis peu cofondatrice et PDG de l'accélérateur REDSTART Tunisie ; l'accélérateur est la première entreprise tunisienne qui a rejoint en 2021 la communauté Business Call to Actions -BCtA des Nations Unies.

Passionnée et engagée pour le développement économique et l'entrepreneuriat, Douja est très active bénévolement au sein de DAMYA-Tunisian Women Business Angels Network- qu'elle a cofondé et qu'elle préside, de l'association CEDE -Centre d'Entrepreneuriat et de Développement Endogène- qu'elle préside et de l'association internationale FPAM- Finance Participative en Afrique et en Méditerranée- où elle est vice-présidente. Douja est également membre fondateur de la CONECT - Confédération des Entreprises Citoyennes de Tunisie - en charge des projets RSE - Responsabilité Sociale des Entreprises, entrepreneuriat et emploi.



SIDI OULD TAH
Director General
Arab Bank for the
Economic Development
of Africa (BADEA)

ENGLISH

Dr. Sidi Ould TAH has been appointed Director General of Arab Bank for Economic Development since 2015. He previously held numerous high level and senior positions such as Minister of Economy and Finance, Minister of Economic Affairs and Development, and Senior Advisor to both the President and the Prime Minister of Mauritania. He was recognized as the Development Banker of the 2020 by Financial Afrik.

He holds a Ph.D. in Economics from Nice-Sophia-Antipolis University. He has an excellent command of Arabic, French and English languages as well as a working knowledge of Spanish.

FRENCH

Dr. Sidi Ould TAH est Directeur général de la BADEA- La Banque arabe pour le développement économique depuis 2015. Il a auparavant occupé de nombreux postes de haut niveau tels que Ministre de l'Économie et des Finances, Ministre des affaires économiques et du développement et Conseiller principal du Président de la République et du Premier Ministre de la Mauritanie.

Il est titulaire d'un Doctorat. en économie de l'Université Nice-Sophia-Antipolis. Il maîtrise parfaitement les langues arabe, française et anglaise en plus d'une connaissance pratique de l'espagnol.



SALLY MOUSA
International
Speaker and
Presenter
(moderator)

ENGLISH

Sally is an international speaker and presenter who has interviewed many of the world's most influential change-makers, including Prince Khaled bin Alwaleed bin Talal to Nobel Laureates Orhan Pamuk and Kailash Satyarthi and Oscar-nominated film director Nadine Labaki, Olympic-medalist Ibtihaj Muhammad.

She is also a producer on some of the Middle East region's top platforms.

Sally has a gift for telling the stories of those who have made a global impact, revealing deeper insights that others miss.

Sally is also highly requested as a motivational and keynote speaker at events including TEDx, Global Unstereotype Alliance Summit, AIESEC Asia Pacific Innovation Challenge, Tounche Summit, the International Government Communication Forum, and more.

In 2021, Sally was named a global ambassador for the world-renowned Fred Hollows Foundation that works to restore sight to millions of people around the world.

Sally was a finalist for the Arab Woman Awards

FRENCH

Sally est une conférencière et présentatrice internationale qui a interviewé de nombreux acteurs du changement parmi les plus influents au monde, dont notamment le prince Khaled bin Alwaleed bin Talal, les lauréats du prix Nobel Orhan Pamuk et Kailash Satyarthi, la réalisatrice Nadine Labaki, et le médaillé olympique Ibtihaj Muhammad. Elle est également productrice sur certaines des plus grandes plateformes de la région du Moyen-Orient.

Sally a le don de raconter l'histoire de ceux qui ont eu un impact mondial, révélant des points de vue plus profonds que d'autres ne voient pas.

Sally est également très demandée en tant qu'oratrice motivante et conférencière principale lors d'événements tels que TEDx, le Global Unstereotype Alliance Summit, l'AIESEC Asia Pacific Innovation Challenge, le Tounche Summit, le International Government Communication Forum, etc.

En 2021, Sally a été nommée ambassadrice mondiale de la Fondation Fred Hollows, de renommée mondiale, qui œuvre pour rendre la vue à des millions de personnes dans le monde.

Sally était finaliste des Arab Woman Awards UAE 2020, sous le patronage de HE Sheikh Nahyan bin Mubarak al Nahyan, en partenariat avec ONU Femmes.